
 
 

28. februar 2014 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Hvor mange hellefiskefartøjer med en størrelse over 6 meter var der, før fiskeriloven 
blev ændret? 

2. Hvor mange hellefiskefartøjer med en størrelse over 6 meter er der nu, efter at den nye 
fiskerilov trådte i kraft? 

3. Hvis man med sikkerhed kan konstatere, at der er sket et fald af fartøjer der har en 
størrelse mere end 6 meter, hvilke aktiviteter eller muligheder for indtjening har man 
banet vej for disse fartøjer?  

(Saxdorph Didriksen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
 
Jeg ønsker at få oplyst, at hvilke konsekvenser den nye lov har medført, idet vi er bekendte med, at 
der er indført en ordning med omsættelige hellefiskekvoter i stil med rejekvoteordningen, og disse 
omsættelige rejekvoter har medført, at der næsten ikke er flere rejefiskefartøjer. 
Såfremt omsættelige hellefiskekvoter har medført et fald på aktive fiskere i bygderne, må vi tænke 
på nye muligheder for disse. 
 
Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


